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فدراسیونخودشهمنمیداند!
23 سال از زماني كه پسوند حرفه اي به ليگ برتر فوتبال ايران چسبيد و 
آن را از زمره تيم هاي آماتور دنيا جدا كرد، مي گذرد. اما با گذشت بيش 
از دو دهه، ليگ برتر همچنان در جزئي ترين موارد هم نتوانسته حرفه اي 
شود. هرچند كه با حضور مسئولاني كه نمي دانند چه مي گويند، چه 
مي خواهند و چه مي كنند، انتظار ديگري هم نمي توان داشت! با وجود 
اين امسال كار به جايي رسيده كه فقط مي توان گفت خدا خودش ليگ 

پيش رو را ختم به خير كند!
هر روز ش��اهد اخباري مربوط به جلس��ات متع��دد در خصوص نحوه 
برگزاري ليگ، س��اماندهي استاديوم هاي ورزش��ي، مهيا كردن بستر 
لازم جهت بهره ب��رداري از VAR، مقابله ب��ا زياده خواهي بازيكنان و 
ايستادگي برابر بالا رفتن قراردادها و محدود كردن مديران نالايق براي 
دست درازي به جيب ملت هستيم، اما در نهايت به يك واقعيت مي رسيم 

و آن هم اينكه آفتابه لگن هفت دست، شام و ناهار هيچي!
تا ديروز ادعاهاي بي پايه و اس��اس آقايان مس��ئول بود كه هواداران را 
بيزار كرده بود و امروز تصميمات خلق الساعه اي است كه دم به دقيقه 
دستخوش تغيير مي ش��ود و اگر نش��ود هم هيچ اميدي به اجراي آن 
نيست وقتي سراسر ابهام است و ايرادهايي كه حتي افراد غيركارشناس 
هم مي توانند تك تك آنها را برشمارند! اما چرا چشمان تيزبين مسئولان 

امر آنها را نمي بيند، الله اعلم!
اوضاع فوتبال ايران اين روزها مرحله سرگيجه را رد كرده و به مرحله 
تهوع رس��يده، به طوري كه حتي هواداران تيفوس��ي فوتبال نيز هيچ 
لذت و هيجاني را احس��اس نمي كنند. حال آنكه در فصل پرهياهوي 
نقل وانتق��الات كه تيم ه��ا در حال رب��ودن بازيكنان مدنظ��ر خود از 
يكديگر هستند، هواداران بايد بيشترين هيجان را احساس كنند، اما 
چه هيجاني وقتي در مقابل ادعاهاي بي نتيجه  فدراس��يون فوتبال در 
قبال مقابله با زياده خواهي بازيكنان همچنان ش��اهد رد و بدل شدن 
پيشنهادات نجومي هستيم! فدراسيوني كه نه در زمينه كنترل قيمت 
بازار نقل  وانتقالات عملكرد موفقي داشته و نه در زمينه  مهيا كردن بستر 
لازم جهت ليگي كه زمان زيادي تا آغاز آن نمانده اس��ت، به طوري كه 
هنوز هواداران سرخابي هاي پايتخت نمي دانند كه به راستي قرار است 
در چه ورزشگاهي به تماش��اي بازي هاي تيم  محبوب خود بنشينند. 
آزادي كه سال هاست ميزبان بازي هاي خانگي پرسپوليس و استقلال 
است يا تختي كه سال هاست از رده خارج شده و مدير آن نيز همين چند 
هفته قبل تأكيد كرده بود اگر تيم هاي محبوب ميزبان براي آماده سازي 

آن دست به جيب نشوند، نمي تواند ميزبان آنها باشد! 
اين در حالي است كه رئيس فدراس��يون مدعي بود تنها 10 درصد از 
كار بازس��ازي آزادي باقي مانده و با اين حساب پرسپوليس و استقلال 
مي توانس��تند بعد از چن��د هفته نخس��ت،  كمافي الس��ابق در آزادي 
از حريفان خ��ود ميزباني كنند، اما ن��ه وقتي كه رفعتي، دبير س��تاد 
استانداردسازي ورزشگاه ها صراحتاً مي گويد آزادي تنها در چند بازي 
خاص مي تواند ميزبان س��رخابي ها باشد و پرس��پوليس و استقلال تا 
پايان فصل بايد در تختي به ميدان بروند. ورزشگاهي كه اگرچه زماني 
جزو پنج ورزشگاه برتر ايران بود، اما سال هاست از زماني كه سرپا بود 
مي گذرد و حتي تمجيدهاي رفعتي كه مدعي اس��ت اين ورزشگاه در 
برخي موارد حتي از آزادي  هم بهتر اس��ت، نمي تواند قوت قلبي باشد 
براي هواداران فوتبال، خصوصاً ك��ه صحبت هاي رفعتي و ديگر اركان 
فدراسيون فوتبال در خصوص اين ورزشگاه به گونه اي است كه تصور 
مي شود خود آنها نيز سال هاس��ت كه به تختي سر نزده اند و هيچگونه 
اشرافي به ش��رايط رفت و آمد هواداران به اين ورزشگاه ندارند كه اگر 
داشتند، روي برگزاري بازي ها زير نور و بدون ترافيك بودن خيابان ها و 

اتوبان هاي منتهي به تختي مانور نمی دادند! 
مسئله برگزاري بازي هاي پرسپوليس و استقلال در تختي جهت مرمت 
آزادي يك بحث اس��ت و اظهارات ضد و نقيض مسئولان فدراسيون يك 
مسئله ديگر! براي مثال اگر تنها 10 درصد از كار مرمت آزادي باقي مانده، 
چرا تختي بايد تا پايان سال ميزبان سرخابي ها باشد يا اگر اين ورزشگاه 
مي تواند در بازي هاي حساسي چون دربي، مصاف با تراكتور و سپاهان و 
ليگ  نخبگان ميزبان پرسپوليس و استقلال باش��د، چرا در ديگر بازي ها 
نمي تواند؟! بدون شك مسئولان فدراسيون فوتبال برخلاف تمام ادعاهايی 
كه مي كنند به هيچ عنوان با مردم روراس��ت نيس��تند و همين مس��ئله 
نگراني هاي زيادي را ايجاد كرده و چه بسا سناريويي كه براي برگزاري بازي 
بدون تماشاگر در ورزشگاه پاس قوامين نوشته شده براي ورزشگاه تختي 
هم به اجرا درآيد! تصوري بدبينانه كه نتيجه عدم روراست بودن فدراسيون 
فوتبال با مردم و حتي اصحاب رسانه است. اما زمان ثابت مي كند اين نگاه 
بدبينانه تا چه اندازه درست است و آيا فدراسيوني كه هر روز يك  ساز كوك 
مي كند در ادامه مسير به بهانه هاي مختلف بعد از فرستادن سرخابي هاي 
پايتخت به تختي درهاي ورزشگاه را هم به روی هواداران خواهد بست يا 

برنامه اي ديگر براي سورپرايز آنها دارد. 

فريدون حسن

ماهنوزالمپیكينیستیم
سه روز مانده به المپيك؛ بزرگ ترين آوردگاه ورزش جهان، جايي براي 
قدرت نمايي كشورهاي جهان در عرصه ورزش، جايي كه ورزشكاران 
رش��ته هاي مختلف تمام تلاش ش��ان را مي كنند تا بتوانند قدم روي 
سكوي قهرماني آن بگذارند، جايي كه موفقيت و كسب مدال در آن قابل 
مقايسه با هيچ موفقيت و مدالي نيست. جايي كه بسياري از ورزشكاران 

نامدار جهان حسرت عدم حضور يا عدم موفقيت در آن را مي خورند. 
س��ه روز زمان باقيس��ت تا المپيك پاريس شروع ش��ود. تب المپيك 
تمام ورزش جهان را دربر گرفته است، تا حدي كه حتي نقل و انتقال 
ستارهاي فوتبال جهان هم زياد به چش��م نمي آيد، اما اينجا در ايران 
با تمام شعارها، هنوز فضاي ورزش كشور المپيكي نيست، چرا؟ چون 
فوتبال براي ما مهم است. فوتبال شكست خورده، فوتبال هميشه بازنده 

و فوتبال غيرالمپيكي. 
س��ه روز به المپيك باقي مانده، رس��انه ها را كه نگاه كني همه درگير 
فوتبال هستند، اينكه كدام بازيكن و باشگاه سقف قرارداد را رد كرده اند. 
اينكه كدام بازيكن بيشتر گرفت و اينكه بالاخره ليگ در كدام ورزشگاه 
برگزار مي شود. نه اينكه اين مسائل مهم نباشد و نه اينكه بتوان جلوي 
جذابيت فوتبال را گرفت، نه؛ حرف اين است كه الان بايد فضاي ورزش 
كشور المپيكي باشد، نه فوتبالي. فوتبال به اندازه كافي سروصدا به راه 
انداخته و به راه خواهد انداخت، اما فعلًا وقت رسيدن به فوتبال نيست، 

الان فقط بايد المپيك را ديد و بس. 
دردآور اس��ت كه مثلًا آندراني��ك تيموريان بيايد و در مراس��م بدرقه 
المپيكي ها باز هم منت متفاوت بودن فوتبال با بقيه رش��ته ها را س��ر 
همه بگذارد و كس��ي هم نگويد كه اينجا فقط باي��د از المپيك حرف 
زد، نه رؤياهاي دس��ت نيافتني فوتبال: »اميدوارم ورزشكاران ايراني 
همچون المپيك هاي گذشته براي اين مرزو بوم افتخار آفريني كنند. 
البته با احترام به تم��ام ورزش هاي ديگر، فوتب��ال را نمي توان با هيچ 
ورزش ديگري مقايس��ه كرد. فوتبال صنعت بزرگي اس��ت كه در دنيا 
سرمايه گذاري وسيعي در آن مي شود. اميدوارم در جام جهاني 202۶ 
تيم ملي ايران از گروه خود به مرحله بع��دي صعود كند تا يك افتخار 

تاريخي را به ارمغان آورد.«
دقت كرديد؛ فوتبالي كه بيش از نيم قرن اس��ت رنگ المپيك به خود 
نديده، حتي در مراس��م بدرقه المپيكي ها هم خ��ود را تافته جدا بافته 
اعلام مي كند و وعده س��رخرمن مي دهد. جاي تأسف است كه چنين 
اظهارنظرهايي خريدار هم دارد و ما همچنان دنبال اين هس��تيم كه 
چرا فضاي ورزش كشورمان در فاصله سه روز مانده به شروع المپيك، 
المپيكي نيست. فوتبال همچنان بر ورزش كشور سايه انداخته است، 
هيچ تريدي نيس��ت كه ورزش��كاران افتخار آفرين اي��ران تا پاي جان 
براي اعتلاي نام كش��ور تلاش مي كنند، اما جاي تأسف دارد كه هنوز 

نمي خواهيم بپذيريم كه به المپيك رسيده ايم. 

تيم ملي كش�تي فرنگي جوانان با كسب شش مدال 
طلا، یک نقره و دو مدال برنز مقتدرانه عنوان قهرماني 
آس�يا را از آن خود كرد. براي ایران علي احمدي وفا 
در وزن 55 كيلوگ�رم، عرف�ان جركن�ي در وزن 63 
كيلوگرم، عليرض�ا عبدول�ي در وزن 77 كيلوگرم، 
محمدهادي صيدي در وزن 87 كيلوگرم، حميدرضا 
كشتكار در وزن 97كيلوگرم و ابوالفضل فتحي تزنگي 
در وزن 130 كيلوگ�رم ب�ه م�دال ط�لا، احمدرض�ا 
محسن نژاد در وزن 67كيلوگرم به مدال نقره، اهورا 
بویري در وزن 72 كيلوگرم و محمد ارجمند در وزن 

82 كيلوگرم مدال برنز كسب كردند.

جوانانفرنگيبربامآسیا
قاب

جلسات ستاد استانداردسازي ورزشگاه هاي 
ليگ برتري با اینكه به ص�ورت منظم برگزار 
مي ش�ود، اما عملًا هيچ كدام از مش�كلات یا 
بهتر است بگویيم بحران هاي موجود را مرتفع 

نكرده است. 
هشتمين جلس��ه  اين س��تاد با حضور مسئولان 
فدراس��يون و مديران چند باش��گاه برگزار شد 
و اظهارنظره��اي آقايان خبر از تش��ديد بحران 
ورزش��گاه هاي فرس��وده، عدم برگ��زاري ديدار 
ايران – قرقيزس��تان در جايي به غي��ر از آزادي 
و همچنين نرس��يدن VAR به ليگ بيس��ت و 

چهارم را مي دهد!
   ورزشگاه جایگزین براي تيم ملي

آزادي در دست تعمير است و برخلاف وعده هاي 
داده ش��ده، روند بازس��ازي كندتر از حدي است 
كه بايد باش��د و به احتمال زياد اين ورزش��گاه به 
موقع ب��راي گرفتن تأييديه ناظران آس��يا، جهت 
برگزاري ديدار ايران – قرقيزستان )15 شهريور( در 
چارچوب مقدماتي جام جهاني 202۶ نرسد. اين در 
حالي است كه تاج و ديگر مديران فدراسيون در اين 
مدت چند بازديد ميداني از آزادي داشتند و هر بار 
با آب و تاب از روند پيشرفت پروژه صحبت كردند. 
بااين حال دبيركل در جلسه ديروز با حرف هايش 
عملًا هش��دارهايی داده تا به نوعي افكارعمومي 

نسبت به اتفاقات آتي آماده باشد. 
هدايت ممبيني با نااميدي از روند آماده س��ازي 
ورزش��گاه آزادي گفته است: »ورزشگاه هايي كه 
در اختيار ماست شايد به لحاظ استانداردي به روز 
نباشند. در تمام دنيا ورزشگاه هاي مختص فوتبال 
را مي بينيم كه تماشاگران خيلي راحت بازي را از 
نزديك مي بينند و امكانات خوبي دارند. بيشتر از 

يك سال اس��ت كه درگير آماده سازي ورزشگاه  
آزادي هستيم. انتظار داريم مسابقات باشگاهي 
و ملي كه در پيش داريم را با حضور تماش��اگران 
برگزار كنيم و آزادي خيلي زود بازس��ازي شود. 
دوستان در شركت توس��عه قول دادند ورزشگاه 
آزادي زودتر از نيم فصل آماده ش��ود، ولي انتظار 
جامع��ه فوتبال اين اس��ت كه حداق��ل چندين 
ورزشگاه اس��تاندارد و به روز داشته باشيم. حيف 
است كه با اين همه هوادار ساختار ورزشگاه هاي 
ما قديمي باش��د.« دبيركل فدراسيون احتمال 
برگزاري ديدار تيم مل��ي در انتخابي جام جهاني 
در ورزش��گاهي ديگ��ر را رد نمی كن��د:  »در ۴۸ 
ساعت آينده جلس��اتي داريم و در اين خصوص 
تصميم گيري مي كنيم. اگر به اين نتيجه برسيم 
كه ممكن است براي ميزباني اين بازي در ورزشگاه 
آزادي به مش��كل بخوريم، ورزشگاه جايگزين را 
معرفي مي كني��م. اين بازي قطعاً داخل كش��ور 

برگزار مي شود و هيچ نگراني  وجود ندارد.«
VAR بدون   

حتي اگر مشكلات آزادي و تختي براي برگزاري 
ديدارهاي باش��گاهي و ملي نيز در آينده مرتفع 
شوند، باز هم داستان VAR به سرانجام نخواهد 
رسيد، چراكه تاكنون فقط وعده خريد تجهيزات 
و نصب آنها در ورزش��گاه ها را ش��نيده ايم. فصل 
جدي��د ليگ برت��ر از 25 مردادماه آغ��از خواهد 
ش��د، اما به رغم مصاحبه  و وعده هاي فدراسيون 
و س��ازمان  ليگ مبني ب��ر برگ��زاري بازي ها با 
استفاده از تكنولوژي كمك داور ويدئويي، تيم ها و 

هواداران شان كماكان بايد منتظر بمانند. 
ممبيني از عدم پرداخت هزينه خريد تجهيزات 
خبر داده است: »تا اين لحظه هيچ پولي به حساب 

فدراسيون فوتبال واريز نش��ده است. با توجه به 
الزاماتي كه داريم بايد VAR را به فوتبال كشور 
بياوريم. مشكلات زيادي داريم كه در آينده بازگو 
خواهم ك��رد. دولت محت��رم 110 ميليارد براي 
VAR در نظر گرفت و چون فدراسيون فوتبال 
ذي حس��اب ندارد، پول به حساب وزارت ورزش 
رفت. متأسفانه اين پول تا امروز با وجودجلسات 
متعددي كه داشتيم، به خاطر بروكراسي اداري 
واريز نش��ده اس��ت. خيلي از اين وضعيت نگران 
هس��تيم. پولي كه كمتر از س��ه هفته تخصيص 
داده ش��ده، 10 ماه است كه نتوانس��ته ايم آن را 
دريافت كنيم. اميدوارم اين مش��كل حل ش��ود 
و وزير ورزش هم دوس��ت دارد اين اتفاق زودتر 
بيفتد. از اين نوع رفتارهاي اداري در ورزش كشور 

نگران هستيم.«
   ذخيره هزینه!

در ادامه اظهارات ضدونقيض مسئولان فدراسيون، 
آقاي دبيركل از ذخيره س��ازي پ��ول براي خريد 
تجهيزات حرف می زند: » يك مژده به هواداران 
فوتبال بدهم؛ فدراسيون فوتبال از منابع درآمدي 
خودش پول دستگاه هاي VAR را ذخيره كرده 
است. اگر به اميد خدا در ورود دستگاه ها مشكلي 
پيش نيايد ديگر خيلي دل نگران آن پول نيستيم 
و هر وقت دوس��تان در شركت توس��عه و وزارت 
ورزش خواس��تند پول را واريز كنند، دغدغه اي 
نداريم. ما با تلاش همه جانبه در فدراسيون بحث  
مالي را برطرف كرديم. ممكن است هفته هاي اول 
VAR نباشد و مباحثي چون جابه جايي دستگاه، 

گمرك، نصب و راه اندازي را داشته باشيم.«
   ميزباني بدون مشكل در تختي

با اينكه ورزشگاه تختي نيز همانند آزادي در دست 

بازسازي است و مسئولان ورزش استان و مديريت 
ورزش��گاه از عدم پرداخت بودجه انتقاد كرده اند، 
دبير كارگروه استانداردسازي ورزشگاه هاي ليگ 
برتر نظر ديگري دارد. داود رفعتي معتقد اس��ت 
90 درصد كار انجام شده و مشكلي بابت برگزاري 
ديدارهاي استقلال و پرسپوليس در شرق تهران 
وجود ندارد:  »ورزشگاه تختي به ميزان 90 درصد 
آماده است. چمن ورزشگاه تغيير كرده و زه كشي 
جديد مطابق فناوري روز دنيا انجام ش��ده است. 
چمن ورزش��گاه قارچ گرفته بود، اما اكنون آماده 
ليگ خواهد شد. قرار شد اتاق VAR در ورزشگاه 
تعبيه ش��ود و جايگاه��ي كه بانوان عزي��ز در اين 
استاديوم مستقر مي ش��وند به مراتب از ورزشگاه 
آزادي بهتر اس��ت. ظرفيت كل ورزشگاه 32 هزار 
نفر است كه ظرفيت مفيد آن به 30 هزار و 100 نفر 
مي رسد. 3 هزار صندلي به تماشاگران تيم ميهمان، 
هزار و 200 صندلي به بانوان و بقيه صندلي ها نيز 
به ه��واداران تيم ميزب��ان اختص��اص مي يابد. با 
پيمانكار صحبت كرده ايم كه كار نصب گيت ها را 
آغاز كند.« با اينكه برگزاري ديدارهاي سرخابي ها 
در ورزشگاه تختي، مشكلات ترافيكي براي شرق 
تهران به همراه خواهد داش��ت، اما رفعتي تأكيد 
دارد برگزاري بازي ها در آخر هفته از اين مشكل 
جلوگيري می كند: »با دس��تور رئيس فدراسيون 
فوتبال، بازي ها فقط روزهاي پنج ش��نبه و جمعه 
و زير نور برگزار مي ش��ود. اطراف ورزش��گاه اوج 
ترافيك نداريم و پليس قطعاً تمهيداتي مي انديشد. 
مردم شرق تهران حق دارند از فوتبال لذت ببرند. 
بازي هاي اس��تقلال و پرس��پوليس به جز مقابل 
يكديگر و تيم هاي سپاهان و تراكتور تا پايان فصل 

در ورزشگاه تختي برگزار خواهد شد.«

 3 روز مانده به آغاز المپيک
پنكهراهكارفرارازگرمايپاريس!

ورزشكاران المپيكي ايران در هواي 
گرم پاري��س با تهويه نامناس��ب    فريدون حسن

اتاق ها در دهكده  بازي ها روبه رو هستند. برخلاف ادعايي كه قبلًا 
مسئولان كميته برگزاري داشتند، وسيله اي كه در اتاق ها قرار 
گرفته مانند پنكه است و آب داخل آن جريان دارد و با توجه به 
شرجي بودن هوا در پاريس براي تهويه هوا اصلًا مناسب نيستند. 
برخي كشورها نظير امريكا، بريتانيا، استراليا، دانمارك و ايتاليا 
براي حل اين معضل، سيستم هاي خنك كننده با خود به دهكده 
آورده اند و بايد ديد راه حل مسئولان كاروان ايران براي حل اين 

مشكل چيست. 
   به اندازه همه شانس مدال داریم

محمد فتوحي، ملي پوش شمشيربازي ايران با تأكيد بر آمادگي 
تيمش براي ورود به المپيك گفت: »با تمام حريفان المپيكي مان 
در مسابقات مختلف رقابت داشته  و موفق به شكست شان شده ايم 
و به اندازه همه آنها ش��انس مدال داريم. تا به امروز براي حضور 
متفاوت در المپيك و كسب نتايج بهتر، هر آنچه را كه بايد انجام 
مي داديم، انجام داديم. المپيك با همه مس��ابقاتي كه در سطح 
جهان برگزار مي شود، فرق دارد. اين بازي ها جايي است كه همه 
بهترين ها در آن حضور دارند. همه تيم ها و ورزش��كاراني كه در 
شمشيربازي كسب سهميه كرده اند، ش��انس مدال دارند. تيم 
ملي ايران با تيم هايي بايد رقابت داشته باشد كه همگي شانس 

مدال هستند.«
   تكواندو قدر فرصت را مي داند

هادي ساعي، رئيس فدراسيون تكواندو با اشاره به سختي كسب 
مدال در المپيك گفت: »بچه هاي ما جوان هستند، اما كم تجربه 
نيستند و ميادين زيادي ديده اند. آنها رقيبان بزرگي را شكست 
داده و كسب سهميه كرده اند. همه تلاش كرديم و تكواندوكاران 
به س��ختي توانس��تند س��هميه بگيرند. آنها قدر اين فرصت را 
مي دانند و ما نيز هر امكاناتي كه در توان داش��تيم را در اختيار 
آنان قرار داديم. المپيك ميدان بزرگي است و بهترين هاي دنيا 
در آن حضور دارند. چيزي قابل پيش بيني نيست و اميدوارم جزو 
رشته هاي مدال آور باش��يم. تعيين پاداش ها و برگزاري اينگونه 
مراسمات، انگيزه ورزشكاران را افزايش مي دهد. در گذشته كه ما 

ورزشكار بوديم، خبري از اين مراسم ها نبود!«
   ژاپن طلاي واليبال را مي خواهد

يوكي ايش��يكاوا، بازيكن تيم ملي واليبال ژاپن مي گويد: »براي 
كس��ب مدال طلا به پاري��س مي رويم.« ژاپن در س��ه المپيك 
اولش در رش��ته واليبال به ترتي��ب برنز، نقره و طلا به دس��ت 
آورد و قهرماني در بازي هاي س��ال 19۷2 در مونيخ اوج افتخار 
اين تيم بود، اما در 12 دوره بعدي هيچگاه روي س��كو نرفته و 
حتي شش بار نيز سهميه حضور در المپيك را به دست نياورده 
است. ايش��يكاوا در بخش بعدي صحبت هايش عنوان می كند: 
»هوشياري تاكتيكي در حمله، تركيب دفاعي و نظم و انضباط 
همگي كليد قهرماني ما در اين دوره خواهند بود. از ابتدا با تمام 

توان براي رسيدن به اين هدف تلاش خواهيم كرد.«
   هدفم فقط المپيک نيست

لبرن جيمز، اسطوره بسكتبال امريكا درباره هدفش از حضور در 
بازي هاي المپيك 202۴ صحبت كرد. او مي گويد: »موفقيت هاي 
زيادي را به دست آوردم و به جاهاي زيادي سفر كردم كه همگي 
با بسكتبال به دست آمد. البته بايد تأكيد كنم هدفم فقط موفقيت 
در بخش بسكتبال نيست. دوست دارم الهام بخش افراد بيشتري 
در جهان باشم، افرادي كه به هر طريقي مرا دنبال مي كنند. بحث 
من فقط درباره بسكتبال نيست. اگر روزي مرا فقط با بسكتبال 
ياد كنند، يعني من در رسيدن به هدفم شكست خورده ام. هدف 

من هم اكنون فراتر از بسكتبال است.«

       روی خط خبر
        المپیک 2024

VARبحرانهايناتمام
وورزشگاه!

شیوا  نوروزي
 آزادي       گزارش  يک

آماده نشود بازي 
تیم ملي جايي ديگر 

 برگزار خواهد 
شد

تيم هندبال ايران با قبول شكست برابر ژاپن سهميه جهاني را از 
دست داد. تيم هندبال پس��ران ايران كه با برتري مقابل كويت و 
چين در مرحله مقدماتي مسابقات قهرماني جوانان آسيا به مرحله 
 اصلي اين رقابت ها رسيده بود، با شكس��ت مقابل ژاپن از كسب 
سهميه بازي هاي جهاني باز ماند تا حسرت رسيدن به مسابقات 

جهانی براي هندبال ايران 13 ساله شود.

حسرتهندبال13سالهشد

تقوي، رئيس فدراسيون واليبال ايران دليل كسب ناكامي هاي اخير 
را نتيجه گرا بودن خوانده و تأكيد كرده كه براي تغيير رويه بايد صبور       چهره

بود: »براي حضور در بين چهار تيم برتر جهان بايد مسير جديدي را 
ترسيم كنيم، در غير اين صورت هر چقدر هم نيروهاي انساني 
خود را ع��وض كنيم ب��از هم به جم��ع 10 تي��م برتر جهان 
نمي رس��يم. در مورد واليبال حرفه اي در سطح جهان حرف 
مي زنيم كه نيازمند علم است. بايد از تجربيات و دستاوردهاي 
كشورهاي پيشرفته جهان استفاده كنيم و خودمان را محدود 
به افراد نكني��م. واليب��ال ايران با س��اختار فعلي ك��ه در آن 
استعداديابي و كمپ تيم هاي ملي در استان ها تعريف نشده و 
سازمان باشگاه هاي حرفه اي نداريم، بهتر از سال هاي گذشته 
نتيجه نخواهد گرفت. نشان داديم كه جانشين پروري انجام 
نداده ايم و نتيجه گرايي ما را به بن بس��ت فعلي رسانده 
است. بايد دو، سه سالي صبور باشيم و از نتيجه گرايي 
فاصله بگيريم. اگر در 10 سال گذشته از نتيجه گرايي 
فاصله مي گرفتيم، مي توانستيم در كنار ستاره هايي 
چون معروف، موسوي و  غفور تيم »ب« و يك نسل 
طلايي ديگر داش��ته باش��يم. كاري كه بايد به صورت 

ساختاري اجرا شود.«

تمجیدسايتپارالمپیكازوالیبالنشستهايران

نتیجهگراييبلايجانوالیبالشد

س��ايت ويژه بازي هاي پارالمپيك در مطلبي ويژه با تمجيد از عملكرد و        خبر
جايگاه واليبال نشسته ايران در ادوار اين بازي ها، مرتضي مهرزاد را اسلحه 
كشنده اين تيم  خواند: »ايران در هر دوره از بازي هاي پارالمپيك در قله واليبال نشسته باقي مانده است، يعني 
حضور صددرصدي در فين��ال پارالمپيك كه گواه آن كس��ب هفت طلا و دو نقره در 9 دوره حضور اس��ت. 
موفقيتي كه مرد پشت سر آن بي شك هادي رضايي است كه در سال 13۶2 كاپيتان و در نهايت مربي تيم 
واليبال نشسته مردان ايران شد و ايران تحت رهبري او چيزي جز خرده نان براي رقباي خود باقي نمي گذارد، 

به طوري كه مردم ايران به سختي مي توانند چيزي جز مدال طلاي بازي هاي پاريس را بپذيرند.«

كاروان ۶۶ نف��ره  پارالمپيك ايران       بازتاب
براي تك��رار نتايج بازي هاي توكي��و در پاريس 
تلاش مي كند. با حذف وحيد نوري، ملي پوش 
پاراج��ودو، ورزش كش��ورمان در بازي ه��اي 
پارالمپيك پاري��س 202۴ در 10 رش��ته ۶۶ 
نماينده خواهد داشت. بازي هاي پارالمپيك به 
صورت رسمي هفتم شهريورماه در پاريس آغاز 
خواهد شد. از آنجا كه در بازي هاي توكيو با 2۴ 
مدال )12 طلا، 11 نقره و يك برنز( و كسب رتبه 
سيزدهم، بهترين نتيجه تاريخ ورزش كشور در 
اي��ن بازي ها به دس��ت آم��د، انتظ��ار مي رود 
ورزشكاران پارالمپيكي در بازي هاي 202۴ نيز 
خوش بدرخش��ند. جليل كوهپايه زاده اميدوار 
اس��ت نفرات اعزامي در پاريس عملكرد خوبي 
داشته باش��ند. رئيس فدراس��يون جانبازان و 
توان يابان در گفت وگو با ايرنا اظهار داشت:  »با 
توجه به اينكه تعدادي از ورزشكاران مدال آور را 
به همراه نداري��م، اميدواريم جوان��ان و نفرات 
جايگزين  بتوانند نتيجه مشابه پارالمپيك توكيو 

را به دس��ت آورن��د. در اين دوره از مس��ابقات 
پارالمپيك، ۴5 ورزشكار شامل هشت زن و 3۷ 
مرد از فدراس��يون جانبازان و توان يابان اعزام 

خواهند شد. اميدواريم بتوانيم با برنامه ريزي و 
حمايت كميته ملي پارالمپيك و وزارت ورزش 
بهترين نتيجه را در مس��ابقات پي��ش رو براي 

كشورمان به دست آوريم. البته حدس من اين 
اس��ت كه در پاريس، معادل توكي��و مدال آور 

خواهيم داشت.«
كوهپايه زاده با اشاره به ش��رايط برخي رشته ها 
گفت: »تا بازي ه��اي پارالمپيك پاريس يك ماه 
زمان باقي است، اما شش تيم اعزامي كشورمان از 
شرايط خوبي برخوردارند. ورزشكاران كشورمان 
تمرينات خود را به صورت منسجم و برنامه ريزي 
ش��ده و متمركز پيگي��ري مي كنن��د. هم اينك 
تمرينات واليبال نشسته و وزنه برداري در كمپ 
تيم هاي ملي فدراسيون در حال برگزاري است. 
در رشته تيراندازي، ملي پوش��ان تمرينات شان 
را به صورت حرف��ه اي در نوبت صبح و بعدازظهر 
دنبال مي كنند. خوشبختانه تيم شنای كشورمان 
با دو ورزشكار و يك مربي در اردوي مشترك در 
كره جنوبي بس��ر  مي برد. تيم ملي تيروكمان نيز 
تمرينات خود را در چند روز آينده از سر خواهد 
گرفت و در رشته دووميداني اردوي آماده سازي به 
صورت غيرمتمركز در سطح ملي تحت نظر مربيان 

با شركت 13 ورزشكار در حال برگزاري است.«

امیدواري كوهپايه زاده به درخشش پارالمپیكي ها

در پاريس معادل توكیو مدال مي گیريم


